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	ЭКСПЛУАТАЦИЯ, РЕМОНТ, ВОССТАНОВЛЕНИЕ


УДК 621.357.77

Е.В. Агеева, Н.Н. КАРПЕНКО, А.С. ОСЬМИНИНА

ВОССТАНОВЛЕНИЕ ШКВОРНЯ ПОВОРОТНОГО КУЛАКА 
АВТОМОБИЛЯ ГАЛЬВАНИЧЕСКИМИ ПОКРЫТИЯМИ С 
ИСПОЛЬЗОВАНИЕМ ВОЛЬФРАМСОДЕРЖАЩИХ 
ЭЛЕКТРОЭРОЗИОННЫХ НАНОПОРОШКОВ 
В статье изложены основные положения восстановления шкворня поворотного кулака, гальваническими покрытиями, а именно железнением, с использованием порошка вольфрамсодержащей стали.
Ключевые слова: шкворень поворотного кулака, восстановление, вольфрамсодержащие электроэрозионные нанопорошки, композиционные гальванические покрытия.
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THE USE OF COPPER EDM THE NANOPOWDER IN THE GALVANIC COATINGS OF PISTON RINGS
The article describes the preparation of copper electroplating for piston rings, modified nanoparticles electroerosive copper and study of the obtained coating.

Keywords: copper nanopowders, spark erosion dispersion, plating, wear cylinder engines, hardness, burnpiston rings.
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А.В. КОЛОМЕЙЧЕНКО, В.Н. ЛОГАЧЕВ 
ИСПОЛЬЗОВАНИЕ СВЕРХЗВУКОВОГО ЭЛЕКТРОДУГОВОГО 
НАПЫЛЕНИЯ И ПЛАЗМЕННОГО ЭЛЕКТРОЛИТИЧЕСКОГО 
ОКСИДИРОВАНИЯ ДЛЯ ВОССТАНОВЛЕННИЯ 
ДЕТАЛЕЙ ТРАНСПОРТА

В работе представлена комбинированная технология восстановления на примере подшипниковых и поджимных обойм шестеренных насосов типа НШ-К сверхзвуковым электродуговым напылением с последующим упрочнением плазменным электролитическим оксидированием (ПЭО), которая позволяет в 1,5…2 раза увеличить ресурс восстановленных агрегатов по сравнению с новыми. Технология включает следующие операции: очистка деталей; дефектация; механическая обработка до выведения следов изнашивания; подготовка под напыление; сверхзвуковое электродуговое напыление; механическая обработка с припуском под ПЭО; обезжиривание упрочненных поверхностей; ПЭО; механическая обработка упрочняющего покрытия; наполнение пор упрочняющего покрытия смазочным материалом; контроль.

Ключевые слова: технология, восстановление, шестеренный насос, подшипниковая обойма, поджимная обойма, сверхзвуковое электродуговое напыление, плазменное электролитическое оксидирование.

На транспорте таком, как специальные автомобили, погрузчики, автогрейдеры и т.д. широко
.
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A.V. KOLOMEYCHENKO, V.N. LOGACHEV
A SUPERSONIC ELECTRIC ARC SPRAYING AND PLASMA ELECTROLYTIC OXIDATION TO RESTORE DETAILS OF TRANSPORT
The paper presents a combined technology recovery for example, bearing and gland clips of gear pumps type NSH-К supersonic electric arc spraying with followed by slip hardening plasma electrolytic oxidation (PEO), which allows 1.5...2 times to increase the resource of the restored units in comparison with new. The technology includes the following operations: cleaning of the parts, fault detection; mechanical treatment to the removal of traces of wear; pre-coating; the supersonic electric arc spraying; mechanical processing with allowance for PEO; degreasing hardened surfaces; PEO; machining the reinforcing material; filling the pores of the reinforcing coating of lubricant material; control.
Keywords: technology; restoration; gear pump; a bearing cage; the gland ferrule; the supersonic electric arc spraying; plasma electrolytic oxidation.
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В.Н. АБРАМОВ,  А.Г. ГЕРБЕР, В.Б. КАСПАРОВ

МОДЕЛИРОВАНИЕ НАПРЯЖЕННО - ДЕФОРМИРОВАННОГО

СОСТОЯНИЯ АВТОМОБИЛЬНЫХ ШИН ПРИ ОТСУТСТВИИ В НИХ

ИЗБЫТОЧНОГО ДАВЛЕНИЯ ВОЗДУХА
В статье приведены основные недостатки «безопасных» шин и ограничения по их использованию на полноприводной автомобильной технике, математическое моделирование напряженно-деформированного их состояния, основанное на гипотезе эквивалентности нагрузки на шину и усилий, возникающих в нитях корда с величиной, равной силе  сопротивления движению (равнозначной реакции дороги) автомобиля.

В результате проведенных исследований получены зависимости, по которым можно определять  максимальные усилия, возникающие в нитях корда и резиновом массиве от приложенной нагрузки,  прогибы и возникающие деформации, характеризующиеся изменением их жесткости при отсутствии в шине избыточного давления воздуха.

Результаты исследования позволяют определять основное соотношение габаритных размеров шины, по которым  можно построить ее  равновесный профиль, работающий в условиях отсутствия давления воздуха в шине при ее повреждении или разрушении.

Ключевые слова:  «безопасная» шина, сетчатая оболочка, методы, модели, равновесная конфигурация,  напряженно-деформированное состояние, эквивалентность, усилие, прогибы, деформации, жесткость, зависимости.

На сегодняшний день автомобильные шины современных полноприводных автомобилей не 
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V.N. ABRAMOV, A.G. GERBER, V.B. KASPAROV

MODELING TENSE - A DEFORMED CONDITIONS OF THE CAR BUSES IN THE ABSENCE OF IN THEM SURPLUS PRESSURE OF THE AIR

In article are brought main defect «safe» buses and restrictions upon their use on full drive  car technology, mathematical modeling tense-deformed them with-standings, founded on hypothesis of equivalence of the load on bus and effort, appearing in cord threads, equal power of the resistance to motion (the equivalent reaction of the road) of the car.

As a result called on studies are received to dependencies, on which possible define the max of the effort, appearing in cord threads and rubber array from attached loads, sagging and trouble  deformation, characterizing change to their acerbity in the absence of in bus surplus pressure of the air.

The Results of the study allow to define the main correlation a gabarit sizes of the bus, on which possible build hеr balance  profile, working in condition of the absence of the pressure of the air in bus with hеr damage or destruction.

Keywords: «safe» bus, netlike  shell, the methods, the models, balance deskside,  tense-deformed condition, equivalence, the effort, sagging, deformation, acerbity, envy-bridges.
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В.С. ГУНБА, С.С. КУТОВОЙ

МОДЕЛЬ И МЕТОДИКА ОБОСНОВАНИЯ ТЕХНОЛОГИЧЕСКИХ

ПРОЦЕССОВ РЕМОНТА ПО ТЕХНИЧЕСКОМУ СОСТОЯНИЮ

ДВИГАТЕЛЕЙ АВТОМОБИЛЬНОЙ ТЕХНИКИ

Технология восстановления исправности двигателей автомобилей, при выборе стратегии ремонта по наработке, не учитывает закономерности изменения их технического состояния и не обеспечивает эффективного поддержания машин в готовности к использованию по назначению. Альтернативой стратегии ремонта по наработке является стратегия ремонта по техническому состоянию, суть которой состоит в том, что для каждого двигателя по результатам предремонтного диагностирования назначаются рабочие места, специализация которых соответствует набору технологических операций, необходимых для восстановления его исправности. Автором предлагается модель и методика обоснования технологических процессов ремонта по техническому состоянию двигателей автомобильной техники, обеспечивающих снижение трудоемкости работ и затрат на ремонт.

Ключевые слова: ремонт по техническому состоянию, сочетание неисправностей, предремонтное диагностирование, ошибки диагностирования.
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V.S. GUNBA, S.S. KUTOVOI

MODEL AND TECHNIQUES OF SUBSTANTIATING THE 
TECHNOLOGICAL PROCESSES OF REPAIR ACCORDING TO THE TECHNICAL CONDITION OF MOTOR VEHICLE ENGINES

The technology of restoring the serviceability of motor vehicle engines with selecting the life-length repair strategy neither takes into account the regularity of changes in their technical condition nor ensures an effective maintenance of vehicles in a state of readiness for proper use. The alternative of the life-length repair strategy is that of the technical condition repair the core of which is that in accordance with pre-repair diagnosis results for each engine work stations are specified the specialization of which conforms with a set of technological operations required to restore its serviceability. Proposed by the author are the model and techniques of substantiating the technological processes of repair according to the technical condition of motor vehicle engines ensuring the reduction of labour intensity and repair expenses.
Keywords: repair in accordance with the technical condition, combination of derangements, pre-repair diagnosis, diagnosis errors. 
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В.И. Чернышев, О.В. Фоминова
ОПТИМИЗАЦИОННЫЕ ЗАДАЧИ УПРАВЛЕНИЯ 

СИСТЕМАМИ ВИБРАЦИОННОЙ БЕЗОПАСНОСТИ

В статье рассматриваются варианты оптимизационного синтеза  эталонных моделей активных виброзащитных систем и базовых моделей виброзащитных систем с управляемыми параметрами упругодемпфирующего звена. 
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V. I. CHERNYSHEV, O. V. FOMINOVA

THE OPTIMIZATION PROBLEM OF CONTROL 
VIBRATING SYSTEMS SECURITY
The paper discusses options of optimization synthesis of the reference models of active vibration isolation systems and the baseline models of vibration protection systems with controllable parameters of elastic-damping element.
Keywords: vibration isolation system; optimal control; dynamic, elastic-damping element.
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М.Ю. ЕЛАГИН,  Е.М. СИДОРОВ
ПРИБЛИЖЕННОЕ ПРОЕКТИРОВАНИЕ РОТАЦИОННЫХ

ПНЕВМАТИЧЕСКИХ ДВИГАТЕЛЕЙ

Приведена методика  приближенного проектирование пневматического двигателя с радиальными лопатками.

Ключевые слова: пневматический двигатель, методика, приближенное проектирование.
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THE APPROXIMATE DESIGN OF ROTARY PNEUMATIC ENGINES

The methods of approximate design of pneumatic motor with radial blades.
Keywords: pneumatic engine, the method, an approximate design.
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Г.В. БАРСУКОВ, Т.А. ЖУРАВЛЕВА, О.Г. КОЖУС

ПРИМЕНЕНИЕ НАНОМОДИФИЦИРОВАННОГО АБРАЗИВА ДЛЯ
ГИДРОАБРАЗИВНОГО РЕЗАНИЯ ЭЛЕМЕНТОВ КУЗОВА 
АВТОМОБИЛЕЙ ИЗ СТЕКЛОПЛАСТИКА
Авторами статьи получены экспериментальные зависимости расслоения стеклопластика, используемого для изготовления элементов кузова автомобилей при резании гидроабразивной струей наномодифицированным абразивом, что позволило улучшить качество обработанных поверхностей.

Ключевые слова: гидроабразивное резание, многослойные материалы, стеклопластик, модификация поверхности, абразив
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G.V. BARSUKOV, T.A. ZHURAVLEVA, O.G. KOZHUS
APPLICATION NANOMODIFIED ABRASIVES WATERJET 
CUTTING CELL STRUCTURE CAR FIBERGLASS
The authors obtained experimental dependence fiberglass bundles used for the manufacture of car body parts in cutting waterjet abrasive jet nanomodified, thus improving the quality of the machined surfaces.

Keywords: hydroabrasive cutting, laminates, fiberglass, Katsiya-Modifying the surface, abrasive.
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УДК 621.357.77
Е.В. Агеев, Е.А. ВОРОБЬЕВ, А.Ю. Алтухов

СОВЕРШЕНСТВОВАНИЕ ТЕХНОЛОГИИ ВОССТАНОВЛЕНИЯ

КОЛЕНЧАТОГО ВАЛА ДВИГАТЕЛЯ КАМАЗ-740 ПЛАЗМЕННО-ПОРОШКОВОЙ НАПЛАВКИ ПУТЕМ ПРИМЕНЕНИЯ ПОРОШКОВЫХ ЭЛЕКТРОЭРОЗИОННЫХ МАТЕРИАЛОВ

Представлены результаты получение и исследование свойств электроэрозионных порошковых материалов из отходов быстрорежущих сталей, а также результаты применения этих материалов при восстановлении и упрочнении изношенных шеек коленчатых валов двигателя КамАЗ-740.

Ключевые слова:отходы быстрорежущих сталей, электроэрозионное диспергирование, порошковые материалы, плазменно-порошковая наплавка, коленчатый вал, двигатель внутреннего сгорания.
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E.V. AGEEV, E.A. VOROB'EV, A.Yu. ALTUKHOV 
PERFECTION OF TECHNOLOGY OF RESTORATION
THE CRANKSHAFT OF THE ENGINE KAMAZ-740 OF PLASMA-POWDER SURFACING BY APPLYING ON-ROSHKOVYCH SPARK EROSION
OF MATERIALS

Presents the results of obtaining and studying the properties of electrical discharge of powder materials from the waste high-speed steels, as well as the results of application of these materials in the rebuilding and hardfacing of worn crankshafts of the engine KAMAZ-740. 

Keywords: waste high-speed steels, electroerosion dispersion, powder materials, plasma-powder surfacing, crankshaft, internal combustion engine.
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	ТЕХНОЛОГИЧЕСКИЕ МАШИНЫ


УДК 62-831.2
А.А. ПУГАЧЕВ
ОПРЕДЕЛЕНИЕ ТЕПЛОВЫХ СОПРОТИВЛЕНИЙ 

ОБМОТКИ СТАТОРА АСИНХРОННОГО ДВИГАТЕЛЯ

Представлены упрощенные эквивалентные тепловые схемы замещения асинхронного двигателя. Приведены методика и результаты определения тепловых сопротивлений обмотки статора асинхронного двигателя по результатам экспериментальных исследований при различных моментах сопротивления.

Ключевые слова: асинхронный двигатель, тепловая схема, мощность потерь, тепловое сопротивление.
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A.A. PUGACHEV

DETERMINATION THERMAL RESISTANCE

STATOR WINDING ASYNCHRONOUS MOTORS
The simplified equivalent thermal circuits of an induction motor are represented. The technique and results of an induction motor stator winding thermal resistances investigation by using of experimental researches under different loads are shown.
Key words: induction motor, thermal circuit, power losses, thermal resistance. 
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	БЕЗОПАСНОСТЬ ДВИЖЕНИЯ И АВТОМОБИЛЬНЫЕ ПЕРЕВОЗКИ


УДК 656.131.2
Н.Н. Николаев, С.К. Филатов
анализ работы службы такси 
в российском малом городе
Опубликованные данные о таксомоторных перевозках относятся к крупным городам, где ритм жизни и подвижность населения значительно отличаются от малых городов. Целью статьи является анализ работы и определение параметров работы таксомоторного предприятия в типичном районном центре. Нами были получены данные о заказах такси по первичным документам – журналам фиксации заказов. Была проведена их статистическая обработка, выявлены законы их распределения. Установлены изменения числа заказов по дням недели, месяцам года, часам суток и выявлены пиковые периоды. Данные о количестве заказов в час аппроксимированы распределением Пуассона. В ходе исследований установлено, что для оптимизации системы таксомоторных перевозок рационально применять математический аппарат системы массового обслуживания. 

Ключевые слова: такси, клиент, районный центр, заказ, распределение, вероятность, качество обслуживания.
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N.N. Nikolaev, S.K. Filatov
ANALYSIS OF THE TAXI SERVICE FUNCTIONING 
IN THE RUSSIAN TOWNS

The published data about the taxi transportation refers to cities, where the life rhythm and population mobility differ significantly from towns. The purpose of this article is to analyze the functioning and determination of taxi company parameters in the typical district center, and search the improving methods of the taxi transportation system. During the research primary documents of taxi orders, namely, registers have been obtained. The statistical processing has been carried out to determine the distribution laws of obtained data. Changes in the number of orders by day of the week, months of the year and hours of the day and peak periods have been revealed. The order numbers per hour are approximated by the Poisson distribution. It has been found that for optimization of the taxi transportation system the mathematical apparatus of queuing system is adequate. 

Keywords: taxi; client; district center; order; distribution; probability; service quality.
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А.А. КУРАКСИН
МЕТОДИКА ОЦЕНКИ АДЕКВАТНОСТИ ТРАНСПОРТНЫХ 
ДИНАМИЧЕСКИХ МУЛЬТИМОДАЛЬНЫХ МОДЕЛЕЙ 
МЕЗОУРОВНЯ

В статье представлено описание методики оценки качества транспортных динамических мультимодальных моделей мезоуровня. Разработан перечень необходимых статистических процедур, направленный на всесторонний анализ адекватности мезомоделей. Представлен необходимый набор натурных данных для оценки адекватности модели мезоуровня.  Статья будет интересна специалистам в области моделирования транспортных потоков и инженерам по транспортному планированию.
Ключевые слова: мезоскопическое модель, матрица корреспонденций, эксплуатация транспорта, управление транспортом, транспортный поток, интенсивность движения, время в пути, скорость, статистическая оценка.
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A.A. KURAKSIN
METHOD OF ASSESSMENT OF THE ADEQUACY OF TRANSPORT 
MULTIMODAL DYNAMIC MODELS MESOLEVEL

The article describes the methodology for assessing the quality of dynamic multimodal models mesolevel. A list of necessary statistical procedures, aiming at a comprehensive analysis of the adequacy of mesomodels. Presented by the required set of field data to assess the adequacy of the model mesolevel.The article will be of interest to specialists in the field of modeling of traffic and transport planning engineers.

Keywords: mesoscopic model, the OD matrix, operation of transportation, transportation management, traffic flow, travel time, speed, statistical evaluation.
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Д.А. ДРЮЧИН, А.Ф. ФАТТАХОВА
Определение параметров дорожной инфраструктуры
 на основе анализа данных тахографического контроля
В статье представлена методика расчёта параметров дорожной инфраструктуры, исходя из статистической обработки и анализа данных, полученных при тахографическом контроле работы транспортных средств. Параметры дорожной инфраструктуры, определённые при помощи разработанных методов, в полной мере обеспечивают соблюдение водителем режимов труда и отдыха, установленных нормативами. 

Ключевые слова: междугородние перевозки, автомобильный транспорт, тахогафический контроль, дорожная инфраструктура, безопасность движения.
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D.A. DRYUCHIN, A.F. FATTAKHOVA 

DETERMINATION OF PARAMETERS ROAD INFRASTRUCTURE

  BASED ON DATA ANALYSIS OF CONTROL TACHOGRAPH

The article presents a methodology for calculating the parameters of road infrastructure, based on the statistical processing and analysis of data obtained by monitoring the tachograph works vehicles. Road infrastructure parameters defined using the methods developed in full compliance with driver work and rest, established regulations.

Keywords: long-distance transport, road transport, tachograph control, road infrastructure, traffic safety.
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в.н. Басков, А.Р. Рейн

Оценка влияния транспортных факторов на состояние водителя в процессе работы

Рассматривается влияние транспортных факторов на водителя при выполнении перевозочного процесса. Приведены графики влияния скорости и интенсивности движения на частоту пульса. Рекомендовано вкачестве показателя, характеризующего напряженность труда водителя и его утомляемости использоватьэнергозатраты водителя.
Ключевые слова: скорость движения, интенсивность движения, напряженность работы,энергозатраты, частота пульса.
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V.N. BASKOV, A.R. REIN

ASSESSMENT OF TRANSPORT DRIVER FACTORS 
ON STATUS DURING WORK

The influence factors on the transport driver in the performance of the transportation process. The graphs of the effect of speed and intensity of movement on the heart rate. Recommended vkachestve index characterizing the intensity of labor and its driver fatigue ispolzovatenergozatraty driver.

Keywords: speed, traffic, tension ra-boats, power, heart rate.
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Л.П. КУЗНЕЦОВА, Б.А. СЕМЕНИХИН, А.Ю. АЛТУХОВ

СОВЕРШЕНСТВОВАНИЕ ОРГАНИЗАЦИИ ПАССАЖИРСКИХ 
ПЕРЕВОЗОК НА МАРШРУТАХ Г. КУРСКА

В статье показана возможность совершенствования организации пассажирских перевозок с использованием графоаналитического метода на маршрутах г. Курска. Обоснован выбор современных городских автобусов необходимой вместимости, определено фактическое число автобусов для конкретных маршрутов, организовано распределение их по сменности.

Ключевые слова: анализ, организация, пассажиропотоки, пассажирские перевозки, маршрут, автобус.

Автомобильный транспорт получил широкое применение и продолжает развиваться. 
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L. P. KUZNETSOVA, B. A. SEMENIKHIN, А. Y. ALTUHOV
IMPROVING THE ORGANIZATION OF PASSENGER 
TRAFFIC ON THE ROUTES OF KURSK

The article shows the possibility of improving the organization of passenger transportation using the graphical method on the routes of Kursk. The choice of modern city buses of necessary capacity, determine the actual number of buses for specific routes, organized their shift.

Keywords: analysis, organization, passenger traffic, passenger transport, route, bus.
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	ВОПРОСЫ ЭКОЛОГИИ


УДК 621.436

Н.А. ДАВЫДОВ, В.Б. ДЖЕРИХОВ, А.В. НОВОЖИЛОВА

ПРИСАДКИ К ТОПЛИВУ, УМЕНЬШАЮЩИЕ ДЫМНОСТЬ И 
ТОКСИЧНОСТЬ ОТРАБОТАВШИХ ГАЗОВ 
ДИЗЕЛЬНЫХ ДВИГАТЕЛЕЙ
В настоящее время все большее распространение на транспорте получают дизельные двигатели. Автомобилестроительные фирмы применяют дизели не только на грузовых автомобилях большой и средней грузоподъемности, автобусах, которые традиционно оснащаются такими двигателями, но и расширяют применение дизелей на лекговых и малотоннажных грузовых автомобилях. Это объясняется тем, что дизели работают на сравнительно дешевом дизельном топливе, отличаются от бензиновых двигателей лучшей топливной экономичностью и, как правило, меньшей токсичностью отработавших газов. Однако и дизельные двигатели не всегда удовлетворяют современным жестким требованиям к токсичности отработавших газов. В данной статье рассмотрено одно из возможных решений уменьшения токсичности отработавших газов.

Ключевые слова: автомобиль, дизельное топливо, присадки, дымность, токсичность отработавших газов.
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N.A. DAVYDOV, V.B. DZHERIHOV, A.V. NOVOZHILOVA
FUEL ADDITIVES THAT REDUCE SMOKE AND TOXICITY 
OF EXHAUST GASES OF DIESEL ENGINES
Currently, the increasing distribution receive transport diesel engines. Automotive firms use diesel engines not only on large trucks and medium-duty trucks, buses, which are traditionally equipped with such engines, but also expand the use of diesel engines in the lekgovyh and light-duty trucks. This is due to the fact that the diesel engines run on relatively cheap diesel fuel different from gasoline engines and better fuel economy, as a rule, less emissions. However, diesel engines do not always meet today's stringent requirements for exhaust emissions. This article discusses one of the possible solutions to reduce emissions.
Keywords: car, diesel fuel, additives, smoke, toxicity of the fulfilled gases.
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В. А. КОРЧАГИН, А.Н. НОВИКОВ, С.А. ЛЯПИН, Ю.Н. РИЗАЕВА

СЛОЖНЫЕ САМОРАЗВИВАЮЩИЕСЯ ТРАНСПОРТНЫЕ СИСТЕМЫ

Мировоззренческой основой содержания статьи являются естественно-научная картина мира, законы биосферы, экономики природы, идеология гуманизма и фундаментальные знания в области коэволюционного взаимодействия общества и природы. При использовании системной методологии рассматриваются концептуальные основы формирования объектов природы и общества как сложных саморазвивающихся систем. В качестве объекта исследования предлагается саморазвивающиеся социоприродоэкономическая транспортная система.
Ключевые слова: природа, общество, система, биосфера, саморазвитие, взаимодействие, целостность, среда, качество, объект.
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V. A. KORCHAGIN, A. N. NOVIKOV, S. A. LYAPIN, Yu. N. RIZAEVA

COMPLEX SELF-DEVELOPING TRANSPORT SYSTEM
The ideological basis of the contents of the article are natural-scientific picture of the world, the laws of the biosphere, the economy of nature, the ideology of humanism and fundamental knowledge in the field of co-evolutionary interaction between society and nature.  When using the methodology considers conceptual bases of formation of objects of nature and of society as a complex self-developing systems. The object of the study suggests Socialisticheskaya self-developing transport system.
Keywords: nature, society, system, biosphere, self-development, inter-action, integrity, environment, quality, object.
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Ю.Г. САПРОНОВ, С.Г. СОЛОВЬЕВ, Ю.Г. АСЦАТУРОВ

О РАЗРАБОТКЕ ОСНОВНОЙ ПРОФЕССИОНАЛЬНОЙ 
ОБРАЗОВАТЕЛЬНОЙ ПРОГРАММЫ С УЧЕТОМ 
ПРОФЕССИНАЛЬНЫХ СТАНДАРТОВ

Рассмотрена методика достижения практико-ориентированных результатов, соответствующих требованиям профессиональных стандартов, потребностям отраслевых рынков труда, конкретных организаций и предприятий работодателей, являющихся заказчиками специалистов автомобильного профиля.

Ключевые слова: практико-ориентированные результаты обучения; профессиональные стандарты
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YU.G. SAPRONOV, S.G. SOLOVYEV, YU.G. ASTSATUROV
THE DEVELOPMENT OF BASIC EDUCATION
PROFESSIONAL-ENFORCEMENT PROGRAM IN VIEW
OF SEASONED PROFESSIONAL STAN-DART
The method of achievement of practice-oriented results that meet the requirements of professional standards, the needs of the sectoral labour markets, specific organizations and enterprises of employers that are customers of specialists of the automobile profile.
Keywords: practice-oriented learning outcomes; professional standards
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УДК 621-05
Е.А. АЛДОШИНА, А.В. АЛДОШИН, Л.И. ИВАНИНА 
САМОПОЗНАНИЕ ИНЖЕНЕРНЫХ КАДРОВ В ПРОСТРАНСТВЕ 
ФИЗИЧЕСКОЙ КУЛЬТУРЫ: 
СПЕЦИФИКА И ПРОБЛЕМА АКТИВИЗАЦИИ

В статье раскрываются проблемы сущности и специфики процессов самопознания и самоуправления психофизическим состоянием инженерных кадров в образовательном пространстве физической культуры показана структура и содержание комплекса условий (организационно-функциональных, процессуально-содержательных, управленческих и информационных) повышения эффективности процессов для разработки индивидуальных проектов здорового стиля жизни и управление ими. 

Ключевые слова: самопознание; познавательная деятельность; инженерных кадров; самооценка; физическое совершенство.
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E.A. ALDOSHIN, A.V. ALESHIN, L.I. IVONINA

SELF ENGINEERING TRAINING IN SPACE PHYSICAL EDUCATION: SPECIFICITY AND PROBLEM ACTIVATION
In the article the problem of essence and nature of processes of self-knowledge and self-psycho-physical condition engineering staff in educational space of physical culture shows the structure and content of the set of conditions (organizational, functional, procedural and substantive, managerial and information) improve the efficiency of processes for the development of individual projects healthy life style and manage.

Keywords: cognition; cognitive activity; engineering staff; self-esteem; physical perfection.
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УДК 656.072

В.А. ГАВРИКОВ, Е.С. Юдина
Анализ развития конкуренции на рынке городских 
пассажирских перевозок

Проведен анализ проблем развития конкуренции на рынке городских пассажирских перевозок, и разработаны теоретические положений и научно-методических рекомендаций по формированию и развитию конкурентной среды на рассматриваемом рынке. Результаты представляют собой практические рекомендации, которые могут быть использованы в деятельности региональных и местных органов властис целью формирования единого механизма развития и регулирования конкурентной среды рынка городских пассажирских перевозок.
Ключевые слова: автотранспортное предприятие, конкурентная среда, пассажирские перевозки.  
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V.A. GAVRIKOV, E.S. YUDINA

ANALYSIS OF COMPETITION ON THE MARKET OF CITY PASSENGER
The analysis of the problems of competition in the urban passenger transport, and developed theoretical positions and scientific guidelines for the formation and development of the competitive environment in the market in question. The results are practical recommendations that can be used in regional and local authorities with the aim of forming a single mechanism for the development and regulation of competitive environment of the market of urban passenger transport.
Keywords: motor company, competitive environment,Passenger Transportation.
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